
                                  PROTOKÓŁ Nr XX/20 

 

z XX Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 20 lutego 2020 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 12 radnych. Nieobecni radni:  

S.Lemańska, K.Doliński, K.Chyliński,  

 

Sesja odbyła się w godzinach 1010 –1230 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska                   - Skarbnik Gminy 

 

Dariusz Frejnik  -Radny Rady Powiatu Działdowskiego,  

Kierownik Gminnego Zakładu Usług  

Komunalnych w Uzdowie 

Karol Bojarowski - Przedstawiciel W-M Izby Rolniczej 

Kamila Piotrowska - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie 

Mariola Sobotka -Zastępca Kierownika Referatu Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Promocji 

Marcin Krajewski - Kierownik Referatu Strategii, Funduszy 

Europejskich, Zarządzania Kryzysowego  

i Spraw Obronnych  

Grzegorz Małachowski  - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej  

i Komunalnej, Inwestycji i Ochrony Środowiska 

Tadeusz Szeremeta - Komendant Gminny OSP 

Szymon Zabokrzecki, Michał Sobieraj - Biuro Architektoniczno- Urbanistyczne BDK 

Olsztyn 

Marek Kleina - Prezes Zarządu Trogon BC Sp. z o.o. 

 

Sołtysi,  pracownicy Gminnego Zakładu Usług Komunalnych w Uzdowie 
 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia XX Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad, po 

czym powitała uczestników sesji. 

Przewodnicząca Rady poinformowała,  że na drzwiach wejściowych do sali obrad 

zamieszczona jest klauzula informacyjna zgodnie z wymogami RODO. Informacja ta również 



wyświetlana jest na sali przed rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość 

zapoznania się z jej treścią.  

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Wobec braku wniosków przystąpiono do realizacji porządku obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Księży 

Dwór. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: 

Zakrzewo, Rywociny, Kramarzewo, Księży Dwór, Wysoka, Pierławki, Niestoja, 

Komorniki, Klęczkowo, Sławkowo, Ruszkowo, Lipówka, Jankowice, Grzybiny, 

Krasnołąka. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: 

Komorniki, Kisiny, Uzdowo, Burkat. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: 

Pierławki, Filice, Uzdowo, Wysoka, Ruszkowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Kisiny. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: Burkat 

 i Jankowice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Klęczkowo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Działdowo na lata 2020-2024. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych w granicach administracyjnych Gminy Działdowo na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2020 r. 

17. Sprawy bieżące. 

18. Zamknięcie obrad. 

Ad. pkt 3 

Protokół z XIX Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj. 12 głosami „za”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Ad. pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał 

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu/.  

Wójt Gminy zwrócił uwagę na problem dróg, informując, że  z uwagi na panujące warunki 

atmosferyczne ich naprawianie w tej chwili nie ma sensu. Poprosił o cierpliwość. Zaprzestano 

prac na drogach w Kurkach. Wykonawcy twierdzą, że zaprzestali prac, z uwagi na to, że jest 

mokro. Będą prowadzone rozmowy z wykonawcą. 

 

Ad.pkt 5 

Wójt Gminy zapowiedział wystąpienie pana Marka Kleina – inżyniera kontraktu na temat 

realizacji projektu  E-usługi jako nowoczesne rozwiązanie sieci wodociągowej w gminie 

Działdowo.  

Wójt Gminy zwrócił się również do uczestniczących w sesji pracowników Gminnego 

Zakładu Usług Komunalnych w Uzdowie, dokonujących odczytu wody i pobierających 

należności za wodę, aby nie obawiali się utraty pracy. Ponadto zaznaczył, że wodomierze 

wymagają wymiany jednak  z uwagi na sytuację finansową GZUK nie jest  

w stanie tego zrobić. Nadarzyła się okazja, aby napisać wniosek do pana  Marszałka. 

Pozyskano środki, więc trzeba je wykorzystać. Wójt Gminy poinformował o wizytach 

studyjnych, podczas których wraz z kierownikami G.Małachowskim i G.Frejnikiem mogli 

zaobserwować w jaki sposób funkcjonuje ten system. Wdrożenie go ma na celu , m.in. aby 

gmina nie dokładała do GZUK. Wójt M.Zieliński wspomniał, że zlecane są różne prace do 

wykonania przez GZUK, aby te straty niwelować. Podkreślił również, że mieszkańcy nie 



powinni się niczego obawiać. Zostaną przygotowane ulotki  i dostarczone przez pracowników 

GZUK do mieszkańców. Mieszkańcy nie poniosą kosztów wymiany wodomierzy. 

 

Przed wystąpieniem pana M.Kleina głos zabrał Kierownik D.Frejnik, który podkreślił, że  

wszyscy jesteśmy przyzwyczajeni, że woda jest tzw. dobrem powszechnym, ale musimy 

nauczyć się to dobro szanować. Kula ziemska jest w 70% pokryta wodą, z czego 97,3% to 

woda słona.  Zasoby wody słodkiej kończą się. W naszym kraju nie jest to jeszcze tak 

drastyczne, ale są kraje jak Teheran, gdzie 300 km wodociągu ciągną z gór bo nie ma wody 

pitnej. Często słyszymy o maksymie „zrównoważony rozwój”, który polega na tym, że 

musimy korzystać z dobrodziejstw natury w taki sposób, aby nasze pokolenia, czyli nasze 

dzieci, nasi wnukowie, miały taką samą możliwość korzystania i zaspokajania swoich 

potrzeb. Nasza akcja prędzej czy później miałaby miejsce. Chcę zaapelować, abyście się 

Państwo nie bali. Nie robimy tego po to, aby kogoś karać. Skupiamy się na tym, żeby 

uszczelnić cały system ubytków. Mamy bardzo dużo ubytków. Jest dużo kradzieży, są awarie, 

które widzimy, dopiero kiedy woda wypłynie. Każdy z konserwatorów ma obowiązek rano 

pójść i sprawdzić w hydroforni odczyt wodomierza. Jeśli nie jest on normlany, czyli nie 

mieści się w stałych normach wtedy dopiero stwierdza, że jest awaria i szukamy. System, 

który założymy  będzie bilansował. Będziemy wiedzieli na jakim odcinku, gdzie szukać 

wycieku, czy nawet gdzie szukać kradzieży. Chcemy zrobić coś nowego, coś nowego i 

dobrego, dla nas i dla naszych pokoleń, stąd zasięgnęliśmy informacji  

w Środzie Wielkopolskiej, w Kutnie, gdzie jest to realizowane z własnych środków. Mamy to 

szczęście, pozyskaliśmy od Marszałka 85%, to jest ogromna kwota. O szczegółach powie pan 

M.Kleina. Problem wody coraz bardziej będzie nas dotykał. Staje się coraz bardziej 

powszechny. 22 marca będziemy świętować Światowy Dzień Wody. Zróbmy to po to, 

abyśmy nauczyli się oszczędzać i dbać o wodę. Następnie poprosił  pana M.Kleina.  

Radny Z.Świerczewski zapytał co w sytuacji kiedy ktoś będzie chciał na działce 

zamontować licznik.  

Kierownik D.Frejnik przekazał, że pan Marek udzieli na to pytanie odpowiedzi, informując, 

że zgodnie z ustawą z podliczników możemy korzystać od kwietnia do sierpnia. Nie będą to 

wodomierze ze zdalnym odczytem. Obowiązkiem będzie podanie odczytu.  

Pan M.Kleina: Dzień dobry, Szanowni państwo, dziękuję władzom gminy za zaproszenie. 

Jest mi niezmiernie miło, że mogę w takim przedsięwzięciu uczestniczyć na jakie się państwo 

zdecydowali. Zanim zacznę powiem dwa słowa o sobie. Jestem prezesem zarządu firmy 

Trogon BC Sp z.o.o, która od 2018 roku zajmuje się pozyskiwaniem środków  z Unii 



Europejskiej,  przede wszystkim na cyfryzację naszego regionu. Urząd Marszałkowski 

przeprowadził już cztery konkursy. W ostatnim konkursie państwo wzięli udział, chciałbym 

pogratulować. Pozyskali państwo wśród pięćdziesięciu kilku beneficjentów trzecią kwotę, 

jeśli chodzi o wielkość dofinansowania. Trzeba podkreślić , że ten konkurs był wyjątkowy bo 

generalnie w czterech konkursach, jakie się odbyły więcej niż trzydziestu beneficjentów nie 

starało się o te środki a pieniędzy było dużo dużo więcej. W ostatnim konkursie złożono 

ponad 70 wniosków.  Pieniędzy było tylko 15 milionów więc baliśmy  się jak to się skończy, 

dlatego, że te projekty na modernizację, informatyzację wodociągów niestety charakteryzują 

się tym, że ilość punktów, jakie się dostaje w ocenie takiego projektu nie jest zbyt wysoka, 

 w stosunku do projektów na e-urzędy. Z tego co wiem państwo będziecie w ten projekt  

w tym roku wchodzić, będziecie próbowali pozyskać środki. Wniosków było dużo, pieniędzy 

mało, ale Urząd Marszałkowski widząc zapotrzebowanie na tego typu usługi zdecydował się 

na dołożenie środków i dzisiaj możemy powiedzieć, że jesteście państwo  w gronie osób, 

które uzyskały dofinansowanie. Kwota dofinansowania 2 247 435 zł , całość projektu   

2 771 361 zł. Wszystkie środki, jakie przeznaczył Urząd Marszałkowski na tego typu 

finansowania było 59 milionów złotych, więc to jest około 10 %. Bardzo dobry wynik. Mam 

przyjemność być inżynierem kontraktu tego projektu. Podpisaliśmy z gminą umowę na 

prowadzenie tego projektu. Jestem w trakcie przygotowywania postępowania, chciałbym 

dzisiaj państwu powiedzieć jaki będzie efekt , finał tego projektu. 

Pan M.Kleina  omówił wdrażany projekt E-usługi jako nowoczesne rozwiązanie sieci 

wodociągowej w gminie Działdowo. Poinformował, że pisząc go kierował się 5 filarami. 

Projekt miał być dochodowy, inteligentny, innowacyjny, przyjazny, ekologiczny. Następnie 

omówił poszczególne filary przedstawiając również w formie prezentacji multimedialnej 

działanie systemu. Na zakończenie prezentacji poinformował, że ma nadzieję, że do końca 

maja uda się podpisać umowę z wykonawcą. Podkreślił również, że najtrudniejszą rzeczą  

w całym procesie inwestycyjnym jest wymiana wodomierzy, generuje wiele problemów od 

ludzi po kwestie techniczne. Układy pomiarowe powinny być dostępne dla każdego odbiorcy, 

dla dostawcy wody a często tak nie jest. Wówczas instalacje wewnętrzne będą musiały być 

poprawione na koszt odbiorcy.  Odbiorca dostanie czas na dostosowanie. Ludzie nie chcą się 

na to zgadzać. W przypadku braku zgody jest rozwiązanie, odcięcie od źródła wody.  

Radna K.Banaś: zapytała o koszt wymiany wodomierzy po 10 latach, kto będzie za to płacił. 

Pan M.Kleina: układ pomiarowy jest własnością dostawcy wody, odpowiada za całość 

dostawy wody. Jeśli instaluje nakładę z baterią to w jego interesie jest to, to aby ta bateria jak 

najdłużej funkcjonowała, bo po jego stronie jest koszt wymiany baterii (około 70-80 zł). Jeśli 



odbiorca zdecyduje się na taki pomiar swojego układu pomiarowego, tego podlicznika i 

będzie chciał zainwestować w nakładkę, która będzie kosztowała około 100 zł to  koszt 

wymiany baterii będzie mniejszy, to będzie mniejsza bateria (około 50 zł).  

Radny B.Jaroszewski zapytał o koszt legalizacji wodomierzy, opłacalność.  

Pan M.Kleina: za układ pomiarowy odpowiada dostawca wody. Układy pomiarowe są 

wysokiej klasy dokładności, które nam  gwarantują, że będziemy mogli  liczyć wodę bardzo 

dokładnie. Układy te nie są tanie. Koszt licznika marketowego to około 40-50 zł,  koszt 

układu pomiarowego jaki chcemy zastosować w projekcie to  około  120-150 zł, ale dzięki 

projektowi i zbilansowaniu tego razem z nakładką  będzie dużo taniej. Odpowiadając na pana 

pytanie, po 5 latach, szef, który zarządza wodociągami, zdecyduje co dalej robimy,  czy 

legalizujemy (koszt legalizacji to około 50 zł) czy wymieniamy. W Kutnie powiedziano, że 

po legalizacji wodomierz jest jak nowy, bo musi spełniać normę. Niektórzy twierdzą , że 

opłaca się wymienić na nowy. Odpowiadając na drugi człon pytania, to się opłaca, to nawet 

trzeba robić. Wodociągi są zainteresowane tym, aby ten wodomierz wymienić, bo to jest 

przychód, zarobi on na siebie kilka czy nawet kilkanaście razy.  

Pan M.Kleina: oprócz kosztów,  o których państwo mówicie proszę pamiętać o stronie 

prawnej, układ pomiarowy musi być zalegalizowany. Nie ważne czy to się opłaca czy nie. 

Główny Urząd Miar  decyduje o tym jak długo układ pomiarowy może być włączony do 

sieci. Wody Polskie przygotowują prawne rozwiązania, które będą zmuszały do bilansowania 

wody i na pewno będzie tak, że nie pozwolą bilansować wody, w układach, gdzie nie będzie 

układów pomiarowych po legalizacji. Odpowiedź na to pytanie z punktu widzenia kosztów 

jest ważna, ale z punktu prawnego nie mamy wpływu.  

Radny M.Wiszowaty: zapytał o konserwację i serwis całego systemu, o koszty i okres  

gwarancji. 

Pan M.Kleina: generalnie rzecz biorąc serwer, który przetwarza dane jest w chmurze, jest to 

usługa przetwarzania danych, transmisja, która idzie z danymi z układu pomiarowego 

również jest płatna. Jest to usługa operatora komórkowego. Koszt na dzisiaj to około 2 zł 

miesięcznie, jest to wpisane w projekcie. Dzisiaj nas to  nie interesuje tak samo jak koszt 

utrzymania serwera. Po zakończeniu okresu trwałości projektu, koszt będzie musiał być 

przerzucony na dostawcę wody. Jak on to zorganizuje, to jest w jego gestii.  Wiele 

przedsiębiorstw bierze to na siebie.  Na przykład w Środzie Wielkopolskiej pan prezes ustalił 

dodatkową opłatę przesyłową, odbiorca ponosi opłatę.  Roczna opłata za serwer wynosi około 

10 000 zł a miesięczny koszt jednego odbiorcy około 2 zł, jeśli chodzi o operatora 

komórkowego.  



Wójt Gminy podsumował wystąpienie  pana M. Kleina, informując, że działanie to nie ma na 

celu, aby ktoś drożej płacił, chodzi konkretnie o zakład.  Wspomniał o  różnicach pomiędzy 

kosztami zakupu wody z miasta a tym co uzyskuje zakład na podstawie faktur.  Różnicę musi 

pokryć zakład. Nie ma środków na podwyżkę dla pracowników. Zlecane są wszystkie 

możliwe prace, jakie może zakład wykonać, otrzymuje również 250 000 zł dotacji  

z gminy.  Zakład powinien się rozwijać, ale nie ma środków. Jest okazja, aby to zrealizować, 

nie wiadomo, czy za rok, dwa nie trzeba byłoby tego wprowadzić z własnych środków. 

Trwają kontrole Urzędu Miar. Wymiana liczników kosztowałaby 300 000 zł.  

Kierownik D.Frejnik  ponownie wspomniał o ulotkach, które zostaną dostarczone do 

mieszkańców. 

Wójt Gminy dodał, że nie chce dopuścić do sytuacji, aby woda kosztowała tyle co np.  

w Warszawie. Nie realizując projektu trzeba byłoby podnieść opłatę za wodę.  

 

Ad. pkt  6 

Na wstępie głos zabrał Wójt Gminy informując o przystąpieniu do zmian w planie 

zagospodarowania przestrzennego gminy.  Uwzględniono wiele działek, setki hektarów. Są to 

duże koszty dla gminy. Wpłynęło wiele wniosków. Wszystko to co możliwe, co można było 

przekształcić zostało uwzględnione.  

Pan M.Sobieraj przystąpił do omówienia projektów uchwał w sprawie sporządzenia 

miejscowych planów dla gminy Działdowo. Poinformował, że przedstawi sześć uchwał  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia planów miejscowych, które są wynikiem 

wieloletnich wniosków składanych przez mieszkańców gminy. W poprzednich latach 

uchwalano obszerne tereny, były to plany interwencyjne, które miały zabezpieczyć gminę 

przed  niechcianymi inwestycjami. Te plany są to plany inwestycyjne dla mieszkańców bądź 

inwestorów, którzy chcą się rozwijać w gminie. Głównie są to tereny mieszkaniowe. Zakres 

przedstawiony w planach wynika z przeprowadzonych analiz. Wszystkie wnioski zostały 

przeanalizowane pod względem prawnym, odległościowym. Te które prawnie można było 

uwzględnić i procedować zawierają się w tych planach.  

Pierwszy plan jest największy jeśli chodzi o powierzchnię, obejmuje tereny w Księżym 

Dworze, graniczące z miastem Działdowo. Jest to teren, który obejmuje zmiany planu 

obowiązującego. Główny nacisk jest na to, aby usprawnić komunikację, odciążyć gminę, jeśli 

chodzi o obsługę komunikacyjną i uwzględnić sporo wniosków pod zabudowę mieszkaniową. 

/Salę obrad opuściła radna A.Gietka, następnie radny  B.Jaroszewski (godz.11.25). W sesji 

uczestniczy 10 radnych. Nieobecni radni: S.Lemańska, A.Gietka, K.Doliński, K.Chyliński, 

B.Jaroszewski. / 



Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie:6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/152/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Księży 

Dwór. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 7 

Pan M.Sobieraj poinformował, że plan obejmuje tereny inwestycyjne rozrzucone po całej 

gminie, które charakteryzują się tym, że nie są skupione w ośrodkach gminy. Następnie 

wskazał na wnioskowane przeznaczenie terenów  w poszczególnych obrębach geodezyjnych:  

- Zakrzewo i Rywoczyny (załącznik nr 1):Zakrzewo – na skraju wsi tereny wnioskowane pod 

zabudowę mieszkaniową, na południu tereny wnioskowane pod instalacje fotowoltaiczne, 

teren wnioskowany o przeznaczenie w kierunku rolnym; Rywoczyny: teren wnioskowany pod 

eksploatację kruszywa naturalnego;  

-Kramarzewo (załącznik nr 2): tereny wnioskowane pod rozwój zabudowy mieszkaniowej; 

- Księży Dwór (załącznik nr 3): tereny wnioskowane pod zabudowę mieszkaniową jak 

również pod zabudowę mieszkaniowo- usługową; 



- Pierławki i Wysoka (załącznik nr 4): wszystkie tereny wnioskowane pod tereny 

mieszkaniowe i rozwój zabudowy mieszkaniowej jako kontynuacja istniejącej zabudowy 

miejscowości;  

- Niestoja (załącznik nr 5): działki położone na skraju obowiązujących planów miejscowych 

będą przekształcone pod zabudowę mieszkaniową; 

- Komorniki (załącznik nr 6): działki wnioskowane pod inwestycje mieszkaniowe, są to 

uzupełnienia obowiązujących planów miejscowych; 

-Klęczkowo (załącznik nr 7): rozwój zabudowy mieszkaniowej; 

- Sławkowo (załącznik nr 8): tereny gminne, wniosek o przekształcenie terenu w kierunku 

usług sportu i rekreacji (boisko); 

- Ruszkowo (załącznik nr 9): na północy tereny wnioskowane pod zabudowę mieszkaniową, 

na południu dalsza działka obecnego boiska, wnioskowane pod produkcję i usługi jako 

kontynuacja wcześniejszego zamierzenia planistycznego, aby stanowiło całość do inwestycji; 

-  Lipówka (załącznik nr 10): działka pod tereny mieszkaniowe; 

-Jankowice (załącznik nr 11): wniosek pana wójta o przeznaczenie  terenu pod rozwój usług 

sportu i rekreacji (boisko); 

- Grzybiny (załącznik nr12): wniosek pana wójta, tereny obecnej szkoły, planowana realizacja 

domu dziecka;  

- Komorniki (załącznik nr 13):wnioskowane przeznaczenie pod budownictwo mieszkaniowe 

jednorodzinne, jak również tereny w miejscowości Krasnołąka (załącznik nr 14). 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie: 6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały:9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 



Rada gminy jednogłośnie tj. 10  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/153/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: 

Zakrzewo, Rywoczyny, Kramarzewo, Księży Dwór, Wysoka, Pierławki, Niestoja, 

Komorniki, Klęczkowo, Sławkowo, Ruszkowo, Lipówka, Jankowice, Grzybiny, 

Krasnołąka. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 8 

Pan M.Sobieraj zreferował projekt uchwały wskazując na  proponowane przeznaczenie  

terenów wskazanych na poszczególnych załącznikach w obrębach geodezyjnych Komorniki, 

Kisiny, Uzdowo, Burkat. Kolejny plan miejscowy został wyodrębniony na obszarach, które 

przylegają bądź są rozwojem znacznych miejscowości na obszarze gminy. Głównie chodzi 

 o rozwój zabudowy mieszkaniowej i nie tylko. Został wyodrębniony ze względu na większą 

skomplikowalność jeśli chodzi o urbanistyczny aspekt tych terenów, które trzeba w znacznej 

części powiązać z istniejącymi układami przestrzennymi istniejących miejscowości.  

- Załącznik nr 1 Komorniki: działka Starostwa, wniosek o przeznaczenie w kierunku 

mieszkaniowym, jednorodzinnym lub wielorodzinnym; 

- Załącznik nr 2 Kisiny: rozwój zabudowy na terenach na wschód od miejscowości oraz 

wnioski dotyczące zmiany istniejących funkcji w obowiązującym planie miejscowym; 

wniosek o przeznaczenie na cele usługowe, wniosek na cele mieszkaniowo-usługowe, 

wniosek ze względu na skomplikowaną sytuację komunikacyjną w celu uregulowania  

i przeznaczenia pod produkcję i usługi,  tereny wnioskowane pod zabudowę mieszkaniową, 

tereny wnioskowane pod zabudowę usługowo-mieszkaniową; 

- Załącznik nr 3 Uzdowo: na południu i w centralnej części tereny wnioskowane o rozwój 

zabudowy mieszkaniowej i rozwiązanie układu zieleni wewnątrz miejscowości, na obrzeżach 

wnioskowane przeznaczenie pod usługi i zabudowę usługowo-mieszkaniową, na północy pod 

rozwój zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej,  

- Załącznik nr 4 Burkat: tereny sąsiadujące bezpośrednio z terenami przeznaczonymi pod 

rozwój zabudowy wsi, na zachodzie wnioski o rozwój zabudowy przemysłowo - usługowej, 

przy wsi bezpośrednio  rozwój zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, na południu 

uruchomienie nowych terenów produkcyjnych, na kolejnej utrzymanie funkcji obowiązującej 

regulacje w zakresie komunikacji.  



Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                      

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie: 6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/154/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: 

Komorniki, Kisiny, Uzdowo, Burkat. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 9 

Pan M.Sobieraj omówił projekt uchwały informując, że jest to kolejny plan pod działki 

rozrzucone po całej gminie. Zostały wydzielone do opracowania w odrębnym planie ze 

względu na spore trudności jeśli chodzi o teren i przeznaczenie tego terenu, jakie będzie 

dotyczyło tych terenów. Zdecydowano, aby szły odrębnym planem i ewentualnie nie 

blokowały pozostałych terenów. 

- Załącznik nr 1 obręb Pierławki: wnioskowana inwestycja farmy fotowoltaicznej; 

-Załącznik nr 2 obręb Filice: tereny po byłej żwirowni, zrekultywowane. Wnioskodawcy chcą 

przeznaczyć tereny pod zabudowę rekreacyjną z obszarem użytków zielonych; 

- Załącznik nr 3 obręb Uzdowo: tereny wnioskowane pod zabudowę mieszkaniową oraz 

pozostałe pod inwestycje fotowoltaiczne; 



- Załącznik nr 4 obręb Wysoka: działki na zachód od miejscowości to tereny mieszkaniowe 

jako kontynuacja zabudowy wsi i rozwoju wyznaczonego w obowiązującym planie oraz 

zabudowa mieszkaniowa, mieszkaniowo-usługowa na terenach poza miejscowością; 

- Załącznik nr 5 obręb Ruszkowo: rozwój zabudowy mieszkaniowej na skraju wsi. 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie:6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/155/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: 

Pierławki, Filice, Uzdowo, Wysoka, Ruszkowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt 10 

Pan M.Sobieraj zreferował projekt uchwały informując, że działki objęte tą zmianą położone 

są na gruntach klasy III, w związku z tym przeznaczenie tych terenów pod zabudowę 

mieszkaniowo-usługową bądź usługowo- produkcyjną tak jak wnioskowali właściciele będzie 

wiązało się z wystąpieniem do ministra o zgodę na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych na 

tereny nie rolne. Długo trwa czas oczekiwania na zgodę stąd propozycja, aby procedować to 

odrębną uchwałą, odrębnym planem, aby nie wstrzymywał innych terenów.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 



Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie: 6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.10   głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/156/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Kisiny. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 11 

Pan M.Sobieraj omówił projekt uchwały informując, że tereny w tej uchwale są nastawione 

na rozwój inwestycji dotyczących farm fotowoltaicznych. Wszystkie załączniki w tej 

uchwale, wszystkie tereny są przewidziane w tym kierunku, aby umożliwić, przekształcić 

tereny pod zabudowę produkcyjną do wytwarzania energii ze słońca. 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie:6 głosami „za”. 



Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/157/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: Burkat 

 i Jankowice. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 12  

Kierownik G.Małachowski zreferował projekt uchwały, wskazując na położenie 

przedmiotowej nieruchomości na mapie. Poinformował, że powierzchnia działki nr 34/4 

wynosi 4855 m2 .  Według operatu wycena działki opiewa na kwotę 42 300 zł.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie: 6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/158/20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Klęczkowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  



 

 

Ad.pkt 13 

Kierownik G.Małachowski omówił projekt uchwały, informując, że uchwała podejmowana 

jest cyklicznie, co wynika z dyspozycji art. 21 ustawy o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu Cywilnego. W art. 21 zapisano, że rada 

gminy uchwala wieloletnie programy gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy i taki 

program powinien opiewać na co najmniej 5 lat. Mamy 58 mieszkań. Dane za rok będą 

nieaktualne. Ogłoszono przetarg, 28 jest otwarcie ofert na pałac w Turzy Wielkiej.  Powstanie 

osiem mieszkań, które zostaną przekazane gminie.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Radny Z.Świerczewski zapytał o możliwość sprzedaży lokali.  

Kierownik G.Małachowski poinformował, że muszą być chętni, w transakcji musi być 

sprzedający i kupujący. Najemca powinien się zwrócić z wnioskiem o wykup. Warunki są 

bardzo dobre, 90 % bonifikaty. 

Radny Z.Świerczewski zwrócił uwagę, że gmina ponosi koszty remontu. 

Kierownik G.Małachowski  powiedział, że czynsze są również pobierane.  

Radny Z.Świerczewski podkreślił, że czynsz nie pokryje kosztów.  

Kierownik G.Małachowski  potwierdził, dodając, że są do tego zadłużenia nieściągalne. 

Uchwała jest bardzo dobra bo z 90% bonifikatą można sprzedać. Za metr kwadratowy 

mieszkania w Działdowie można kupić mieszkanie na terenie gminy i mimo to nie ma 

chętnych. 

Radny Z.Świerczewski wspomniał o podniesieniu czynszu. 

Kierownik G.Małachowski  wyjaśnił, że jest problem ze ściągnięciem zadłużenia, jak 

wzrośnie czynsz to wzrośnie zadłużenie. Jest to błędne koło.  

Radna E.Stachewicz zapytała, czy jeśli w budynku gminnym zamieszkują trzy osoby, to czy 

wszyscy lokatorzy muszą wyrazić zgodę na zakup. 

Kierownik G.Małachowski  wyjaśnił, że może jeden, przy 90% bonifikacie, a jeśli wszyscy 

trzej by od razu wykupili wówczas jest dodatkowe 5 % bonifikaty.  

Innych pytań nie było. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie:6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/159/20 w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Działdowo na lata 2020-2024. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 14 

Kierownik G.Małachowski omawiając projekt uchwały poinformował, że obowiązuje 

uchwała z roku 2014, jednak w ubiegłym roku zmieniły się niektóre zapisy w ustawie  

o drogach publicznych. W szczególności  nas dotyczy art. 40 ust.8, który zmienia pewne 

stawki. W związku z tym dostosowano stawki do ustawy. Przy całkowitym zajęciu jezdni  

(za m 2) była stawka 12 zł, zgodnie z ustawą nie może być większa niż 10 zł, więc 

poprawiono stawkę na 10 zł. W paragrafie drugim dopisano ust. 4 określający, że stawka za 

każdy dzień zajęcia 1 m 2 pasa nie może przekraczać 20 groszy oraz w paragrafie trzecim,   

w  ust. 3 określono, że  stawka opłaty rocznej za zajęcie 1m 2 nie może przekraczać 20 zł. 

Zapisy te wynikają z ustawy o drogach publicznych.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie:6 głosami „za”. 



Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/160/20 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych w granicach administracyjnych Gminy Działdowo na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 15 

Salę obrad opuściła radna E.Stachewicz. W sesji uczestniczy 9 radnych. Nieobecni radni: 

A.Gietka, S.Lemańska, E.Stachewicz, K.Doliński, K.Chyliński, B.Jaroszewski.  

Skarbnik Gminy B.Antoszewska omówiła projekt uchwały wskazując na aktualizację 

dochodów (w podziale na dochody bieżące i dochody majątkowe) oraz na zmianę wysokości 

wydatków (po zmianach kwota 49 642 475,95 zł). Zwiększeniu uległ wynik budżetu, a więc 

wzrósł deficyt, który zostanie pokryty wolnymi środkami. Rozchody jak i spłaty rat kredytu 

nie uległy zmianie. Kwota długu również nie uległa zmianie. Nieznacznie wzrosła różnica 

między dochodami a wydatkami. Przedsięwzięcia również nie uległy zmianie. 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie: 6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 



Rada gminy jednogłośnie tj. 9  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XX/161/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 16 

Na salę obrad powróciła radna E.Stachewicz (godz.10.05). W sesji uczestniczy 10 radnych. 

Skarbnik Gminy B.Antoszewska zreferowała projekt uchwały, omawiając proponowane 

zmiany po stronie wydatków. W dziale Gospodarka Mieszkaniowa zmiany polegają na 

przesunięciu środków między paragrafami (3300 zł) na podatek VAT. W rozdziale 

Ochotnicze straże pożarne dodano nowe zadanie inwestycyjne na kwotę 29 000 zł o nazwie 

„Budowa placu przy remizie strażackiej w Wysokiej". Nastąpiła zmiana na paragrafach 

polegająca na zmianie nazwy zadania realizowanego w ramach funduszu sołeckiego, po 

zmianie nazwa „Modernizacja świetlicy w Gnojenku”. Wprowadzono do załącznika 

inwestycyjnego (załącznik nr 2) zadania: „Modernizacja świetlicy w Gnojenku” oraz 

„Budowa placu przy remizie strażackiej w Wysokiej". Załącznik nr 3 Przychody i rozchody 

budżetu informuje o dochodach, wydatkach, zwiększeniu deficytu jak i zwiększeniu wolnych 

środków (479 000 zł).   

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań nie do projektu uchwały nie było. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

6  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie: 6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 9 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 10  głosami „za” podjęła 



Uchwałę Nr XX/162/20 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2020 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

 

 

Ad.pkt 17 

Sprawy bieżące 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak w imieniu pani dyrektor Biblioteki- Centrum Kultury 

Gminy Działdowo zwróciła się do sołtysów z prośbą o poinformowanie par, obchodzących 

jubileusz 50-lecia małżeństwa o osobiste zgłaszanie się do BCK bądź urzędu stanu cywilnego 

w celu złożenia wniosku.  

Następnie Przewodnicząca Rady przekazała informacje na temat festynu charytatywnego, 

organizowanego 8 marca o godzinie 10.30 w Szkole Podstawowej w Uzdowie, na rzecz 

byłego jej mieszkańca, walczącego z chorobą. Organizatorem jest Sołectwo Uzdowo, Rześkie 

Baby z Kramarzewa. W programie przewidziano m.in. symultanę szachową, pokaz 

samoobrony dzieci i dorosłych, pokaz OSP, pierwszej pomocy, kawiarenkę z okazji 8 marca.  

Kończąc wypowiedź Przewodnicząca K.Wasiak zapytała czy ktoś jeszcze chce zabrać głos.  

Radny Z.Świerczewski zapytał czy będą środki na drogi (z kostki).  

Wójt Gminy poinformował, że wnioski zostały złożone, jednak to jeszcze nie jest czas na ich 

rozstrzygnięcie. Nieoficjalnie opinia dyrektora jest pozytywna, ale decyduje Warszawa.  

Radny J.Szudrewicz powiedział, że zapewne nie wystarcza środków z czynszu na remonty, 

pytając  o możliwość przekazania mieszkań w ramach darowizny.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości. Środków na mieszkania jest mało  

a wymagają potężnych remontów. Wspomniał o budynkach wymagających dużych nakładów 

finansowych jak i o trudnościach związanych ze ściąganiem należności.  

Sołtys M.Augustyniak zapytała o mieszkanie w Zakrzewie, które od roku stoi puste a jest 

osoba, która chciałaby je kupić.  

Wójt Gminy  poinformował, że są tam zameldowane osoby oraz posiada informacje, że 

lokatorka powróci.  

Radny Z.Świerczewski zapytał czy nie można wymeldować, jeśli ktoś nie zgłosi się przez 

rok.  

Wójt Gminy powiedział, że nie wie jaka będzie dalej sytuacja. Być może powróci i trzeba 

będzie ponownie szukać mieszkania.  

Sołtys P.Baranowski zapytał czy prawdą jest, że została wstrzymana dokumentacja na drogi 

w Kisinach.  



Wójt Gminy wskazując na lokalizację drogi poinformował, że nie ma możliwości pozyskania 

środków na tę drogę, jest za wąska.  Droga musi być co najmniej sześciometrowa. Wniosek 

na pewno zostałby formalnie odrzucony. Droga w części przebiega po prywatnych gruntach. 

Trzeba byłoby wykupić część działek. 

Radna E.Stachewicz zapytała o realizację drogi Kurki-Rywociny.  

Wójt Gminy odpowiedział, że prawdopodobnie w tym roku pan Starosta będzie składał 

wniosek na tę drogę.  

Radny Z.Świerczewski wskazał na potrzebę wykonania drogi powiatowej w Sławkowie. 

Wójt Gminy przekazał, że kilka dróg powiatowych w tym roku zostanie zrealizowanych: 

droga Niestoja-Filice,  droga do Grzybin, odcinek Lipówka- Gąsiorowo. Na drogę do 

Malinowa przygotowana jest dokumentacja. Będzie realizowany ciąg pieszo-rowerowy  

w Księżym Dworze. 

Sołtys Sołectwa Kisiny P.Baranowski zapytał czy temat dróg gminnych wewnętrznych na 

razie pozostaje zamknięty. Chodzi o starą drogę brodowską.  

Wójt Gminy przekazał, że chętnie zrobiłby wszystkie drogi ale na tę chwilę nie ma 

pieniędzy. Będą realizowane tam gdzie uda się pozyskać środki. 

Sołtys P.Baranowski powiedział, że tam nie trzeba odkupywać terenów, są tragiczne 

warunki.  

Wójt Gminy podkreślił, że codziennie jest  masa telefonów, są to dziesiątki kilometrów dróg. 

Nie będzie obiecywał, że zostaną zrobione. Podkreślił, że cieszy go fakt, że wiele dróg jest 

realizowanych, powiatowe, wojewódzkie, trochę gminnych. Wójt wspomniał również  

o wydatkach na fundusz sołecki, oświatę.  

Sołtys P.Biema zapytał czy  będzie realizowana droga do Sękowa (nawierzchniowa).  

Wójt Gminy odpowiedział, że nie wie jaki zakres. Pozostawiono środki z funduszu 

sołeckiego, jednak realizacja nastąpi nie wcześniej niż w maju.  

Sołtys P.Biema zapytał, czy zostaną zamontowane znaki o ograniczeniu  do 10 t. 

Wójt Gminy poinformował, że jeśli rolnicy jeżdżą na pola to dostaną zezwolenie, nie można 

im zamknąć dojazdu na pola.  

Sołtys L.Kamiński  nawiązał do kwestii znaku (10 t) postawionego na drodze gminnej  

w Kisinach, co uniemożliwia dojazd na pole.   

Wójt Gminy poinformował, że jeśli będzie problem z dojazdem to należy złożyć pismo do 

urzędu gminy o zgodę na przejazd.  

Sołtys P.Biema poinformował, że w Sękowie taki znak był postawiony.  



Radny M.Wiszowaty powrócił do kwestii drogi, o której wspominał sołtys sołectwa Kisiny, 

w kierunku miejscowości Brodowo. Zaproponował przeznaczenie 15 000 zł, jakie 

zabezpieczono na dwie drogi w Kisinach (koło tartaku i gazowni) na drogę w stronę 

Brodowa, w przypadku której nie będzie żadnych przeciwwskazań, aby ją wyasfaltować.  

Wójt Gminy podkreślił, że kwota 15 000 zł to nie są żadne pieniądze.  

Radny M.Wiszowaty wspomniał, że ludzie tam mieszkają od 40 lat a przez 10 lat nie było 

równiarki. 

Wójt Gminy:  nie mówię, że  nie, ale nie mówię , że ja w tym roku tę drogę zrobię. Państwo 

radni powinni wiedzieć najlepiej jaki jest budżet. Nie ma problemu, mogę zaproponować na 

następnej sesji, że zabieramy z czegoś i dajemy na to. Nie mamy więcej pieniędzy, pani 

skarbnik może to potwierdzić, trzeba z czegoś zabrać.  Nie ma możliwości, aby zrobić 

wszystkie drogi. W Burkacie zrobiono dwie drogi, teraz inni  przychodzą czemu reszta nie 

została zrobiona. Kiedy nie robiono żadnej była cisza. Teraz jest robiona w Kurkach i jest 

szum w Kisinach.  

Sołtys P.Baranowski zaznaczył, że to nie jest  fanaberia sołtysa, radnego, że chcą mieć 

asfalt, to są głosy mieszkańców.  

Wójt Gminy: teraz każdy o drogę może się odezwać, każdy ma we wsi jakąś szutrową drogę. 

W tym roku nie mamy tego w budżecie. Będziemy uchwalać budżet w przyszłym roku, rada 

będzie dyskutowała nad budżetem. Z całym szacunkiem panie sołtysie, róbmy to   

równomiernie. Dołożyliśmy 700 000 zł do ciągu pieszo-rowerowego. Obiecałem remont 

świetlicy i dotrzymam słowa. Zrozumcie, że więcej pieniędzy nie ma. Pani Sołtys z Zakrzewa 

też walczy o drogę.  

 

Ad.pkt 18 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak 

o godz.12.30 zamknęła XX Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

        Protokołowała:        Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                               Krystyna Wasiak 

          /Inspektor/                                    /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z XX Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 20 lutego 2020  r. 


